
 
تئــاتــر

بازگشایی  سالن های  تئاتر  
تهران 

مدیرکل اداره هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی از بازگشایی سالن های تئاتر دولتی 
با توجه به تغییر رنگ کرونایی تهران و نهایی شدن 
تعیین حریم مجموعه تئاترشهر خبر داد. قادر 
آشنا ضمن تفدیر از دولتمردان و نیروهای درمان 
به دلیل افزایش واردات واکسن و ثبت رکوردهای 
واکسیناسیون گفت: خوشبختانه در سایه همت 
و عزم مسئولان و با افزایش روند واکسیناسیون 
شاهد تغییر رنگ کرونایی پایتخت از قرمز به 
نارنجی بودیم. با توجه به اعلام ستاد ملی مقابله 
با کرونا مبنی بر تغییر وضعیت رنگ بندی برخی 
شهرها از جمله تهران از قرمز به نارنجی، سالن های 
تئاتر و مشاغل مربوط به آن که با آغازموج پنجم 
همه گیری کرونا از اواسط تیر تعطیل بوده اند، از ۲۸ 
شهریور با رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی 
فعالیت خود را از سر خواهند گرفت. همچنین 
در یکی دیگر از اخبار خوش این روزهای عرصه 
هنرهای نمایشی روز دوشنبه )۲۲شهریور( از زبان 
قادر آشنا خبری درباره وضعیت حریم مجموعه 
تئاترشهر این مهم رسانه ای شد که طی جلسه ای 
در وزارت میراث فرهنگی در نهایت حریم تئاترشهر 
تعیین و مصوب شد و قرار است این مصوبه به وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی ابلاغ شود. در این ارتباط 
آشنا در پاسخ به پرسش دیگر مبنی  بر به سرانجام 
رسیدن و مصوب شدن طرح تعیین حریم تئاترشهر 
در دو قالب عرصه و اعیان، اظهارداشت: با وجود 
تمام تنگناهای شرایط کرونایی جلسات متعدد و 
مختلفی را برگزار کردیم، طی این مدت کارهای 
خوبی در تعامل با شهرداری منطقه، شهرداری 
تهران، سازمان زیباسازی و همکاران مان در وزارت 
میراث فرهنگی را پشت سر گذاشتیم. در نهایت 
طی صحبت با شهردار منطقه با همراهی وی و 
مدیرعامل زیباسازی بنا شد تعیین حریم و احداث 
حائل در فرآیند طرح گسترش پهنه رودکی در 
یک بسته هنری دیده شود که بتوانیم این محیط 
مقدس، فرهنگی و هنری را با یک حائل هنری از 
دیگر فضاهای عمومی تمییز دهیم. آشنا تصریح 
کرد: طراحی و اجرای حائل به گونه ای خواهد 
بود که جلوی دید را نگیرد اما از ورود افرادی که 
بزه ها و تصاویر تلخ از آسیب های وارده به مجموعه 
تئاترشهر به واسطه حضور آنها طی سالیان اخیر 
ایحاد شده را با نگاه و مدیریت هنری از بین ببریم. 
در این طرح بنا داریم کاری انجام دهیم تا هرکسی 
که وارد این مجموعه می شود از هنرمندان و اهالی 
تئاتر یا از علاقه مندان واقعی هنر تئاتر باشد و مانع 
و حائلی برای ورود بزهکاران و افرادی باشیم که 
چهره این محیط هنری را مخدوش کرده اند. 
مدیرکل اداره هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلانی تصریح کرد: منتظر رسیدن ابلاغ از 
وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
هستیم و به محض رسیدن این ابلاغیه به دست مان، 
حتی لحظه ای درنگ نخواهیم کرد و جلسات را با 
شهرداری برای آغاز فعالیت در این عرصه در دستور 

کار قرار خواهیم داد.

تـلویــزیــون 
مرور آثار »مریلا  زارعی« 

شبکه نمایش، این هفته به مرور آثار مریلا زارعی، 
بازیگر سینمای ایران خواهد پرداخت و فیلم های 
»خروس جنگی«، »تکیه بر باد«، »ماهی سیاه 
کوچک«، »چ«، »بادیگارد« و »دختر« را از این 
بازیگر پخش خواهد کرد. باکس های )بسته های( 
ویژه تابستان در ساعت ۱۵ و باکس خانوادگی ساعت 

۱۹ از دیگر برنامه های شبکه نمایش است.
 ساعت ۱۳

فیلم و تله فیلم های ایرانی شبکه نمایش از شنبه 
۲۷ شهریور تا ۲ مهر پخش خواهد شد: اولین باران 
پاییزی، پسر ارشد من، چرخ، وقت اضافه، خط مقدم 

و مشت آخر نام فیلم های این بخش است.
 ساعت ۱۵

باکس ثابت فیلم های جذاب ویژه تابستان شبکه 
نمایش که هر روز ساعت ۱۵ از این شبکه پخش 
می شود، آخرین هفته خود را با فیلم های: اژدهایان 
کملات، دادخواهی، شجاع ترین، گاهی خوشی 
گاهی غم، دزدان دریایی، ستاره های خوب و »به تو 

اعتماد دارم« خواهد داشت.
 ساعت ۱۹

فیلم های منتخب خانوادگی، که در تابستان 
بخش ثابت ساعت ۱۹ شبکه نمایش بودند، در 
آخرین هفته از این فصل به ترتیب شامل این فیلم ها 
خواهد بود: خانم پاتر، مکاتبه، آنتوان فیشر، طرفدار، 

گلستان، ماجرای ردوود و ماجراهای ناگوار.
 ساعت ۲۱

مریلا زارعی از بازیگران موفق زن سینما و 
تلویزیون ایران است که با بسیاری از کارگردانان 
شناخته شده کار کرده است. زارعی جوایز زیادی 
از جمله پنج جایزه سیمرغ بلورین جشنواره فیلم 
فجر را دریافت کرده است. فیلم های مریلا زارعی 
که این هفته از شبکه نمایش پخش خواهد شد 
بدین ترتیب خواهد بود: خروس جنگی، گیتا، تکیه 

بر باد، ماهی سیاه کوچک، چ، بادیگارد و دختر.
 ساعت ۲۳

فیلم های ساعت ۲۳ شبکه نمایش که بخش 
فیلم های جذاب است، به ترتیب روز پخش از شنبه 
تا جمعه، شامل این فیلم هاست: شکارچی آسمان، 
علامت سیاه، حالا می بینی، به قدرکافی، حالا 

تنهاییم، پنجاه درصد زندگی و بروکلین بی مادر.
 ساعت  یک  بامداد

منتخب فیلم های کلاسیک این هفته شبکه 
نمایش نیز به ترتیب روز پخش: ارتباط فرانسوی، 
دکتر استرنج لاو خواب گناهکارن، یک محکوم 
به مرگ گریخت، مشت اژدها، بازگشت پرخطر و 

بازگشت هفت دلاور هستند.

هنرمند و صداپیشه پیشکســوت سینمـــا و 
تلویزیون معتقد است: عصر طلایی دوبله، متعلق 
به زمان خاصی بود و اکثر مدیردوبلاژهایی که 
آن زمان در رأس کار قرار داشتند، بسیار باسواد، 
ریزبین و باسلیقه بودند و برای دوبلــه وقـت 
کــافی گذاشته می شد. شمسی فضل اللهــی 
در عرصه های سینما، تئاتر، تلویزیون، رادیو 
و دوبله، پیشکسوت است. او در آثار سینمایی 
همچون: »شیرسنگی«، »آسمون جل«، »عسل 
تلخ«، »یه حبه قند« و.... ایفای نقش داشته است. 
همچنین در بسیاری از مجموعه های تلویزیونی 
همیشه ایفاگر نقش مادربزرگ مهربان بوده 
است. این هنرمند پیشکسوت به گفته خودش 
از سال ۱۳۳۸ کارش را در واحد دوبلاژ آغاز کرد. 
فیلم ژاپنی »هرگزنمیردمادر« به مدیر دوبلاژی 
مرحوم علی کسمایی از شاخص ترین آثارش 
بود که به جای شخصیت مادر صحبت کرد و در 
ابتدای ورودش به عرصه صداپیشگی در این اثر 
درخشید. همچنین گویندگی در کارتون »بامزی« 
به عنوان راوی، مجموعه »خانه کوچک« به جای 
مادر، سریال »هزاردستان« به جای مینو ابریشمی 
 از آثار به یادماندنی این هنرمند درعرصه دوبله 
است. این هنرمند پیشکسوت تلویزیون درباره 
تجربه هایش در حوزه دوبله، زمانی که مداوم کار 
می کرد توضیحاتی ارائه داد. فضل الهی درباره اینکه 
آیا دوبله در این سال ها توانسته جایگزینی مناسب 
برای نسل طلایی دوبله و صداهای ماندگاری که 
دیگر در بین ما نیستند، معرفی کند؟ گفت: بنده 
سال هاست که در دوبلاژ حضور ندارم و کار نکردم 
که بتوانم درباره وضعیت فعلی دوبله نظری بدهم 
اما آن زمان که ما در دوبله کار می کردیم و خودم 
نوجوان بودم و به عنوان کارآموز فعالیت داشتم، با 
دقت فراوانی کار می شد و مدیردوبلاژها واقعا برای 
کارها وقت می گذاشتند و بسیاری از آنها افراد 
باسواد، باتجربه و دانایی بودند. راستش الان را 
نمی دانم وضعیت دوبله چطور است. آن زمان که 
دوبله شروع به کار کرد، عالی نبود و بعدها به مرور 
زمان خوب شد و به نسل طلایی تبدیل شد به دلیل 
اینکه مدیردوبلاژها حساسیت های بی نهایتی روی 
جزئیات داشتند. او سپس با تاکید بر اینکه دوبله 
احساس می خواهد، ادامه داد: اخیرا آقایی نمونه ای 

از صدای دختر ۱۳ ساله اش را برایم آورد و از من 
خواهش کرد تا در واحد دوبلاژ سفارش دخترش 
را بکنم. من وقتی صدای این دختر را شنیدم دیدم 
چقدر سریع توانسته به جای افراد صحبت کند 
اما به نظرم دوبله احساس می خواهد. یک دوبلور 
خوب احساس دارد فقط قرار نیست بتواند از روی 
چیزی بخواند یا تقلید صدا کند. گویندگان جوان 
ما اگر به این حرفه علاقه دارند باید احساس خوب و 
صداسازی را یاد بگیرند. به نظرم آن دورانی که دوبله 
به نسل طلایی تبدیل شد خیلی خاص بود. برخی 
از گویندگان حال حاضر هم واقعا صدای خوبی 
دارند ولی وقت کافی برای عرض اندام ندارند. آن 
دورانی که ما دوبله کار می کردیم، مدیر دوبلاژان 

حساسیت های عجیبی به کار نشان می دادند.
 دشواری کار در کرونا

این صداپیشه پیشکسوت در ادامه به دشواری 
کاری در شرایط کرونایی اشاره کرد و افزود: در 
دو سالی که کرونا آمده، واقعا همه چیز را درگیر 
خود کرده است. به نظرم باید فکری خاص برای 
این معضل شود. ما واقعا آمادگی چنین اتفاقی را 
نداشتیم و تجربه کافی هم در این زمینه نداشتیم؛ 
بنابراین این دوری هایی که از کرونا حاصل شده 
است، ممکن است نسل خوش اخلاقی را تحویل 
جامعه ندهد، یعنی به نوعی نسل فعلی از این 
بی ارتباطی ها خسته شده اند. ما با وجود کرونا 
عصر خاصی را می سازیم. فضل اللهی همچنین 
تصریح کرد: در شرایط کرونایی و دشواری هایی 
که برای همگان پدید آورده است، چشم امید ما 
در زمینه کمک رسانی علاوه بر دولت به خود مردم 
هم هست؛ به دلیل اینکه مردم واقعا شهر را آلوده 
می کنند. به عنوان مثال همراه داشتن یک کیسه 
پلاستیکی هنگام تفریح به قدری برایشان سخت 
است که زباله هایشان را در شهر رها می کنند 
و همین امر موجب آلودگی می شود. ناگفته 
نماند که واقعا دولت هم باید در زمینه کرونا در 
بخش هایی چون بهداشت و نظافت شهر، رسیدگی 
در بیمارستان ها، روند سریع واکسینه کردن مردم 
و... کمک کند تا مشکل حل شود. اگر فقط بنشینیم 
و دعا کنیم، هیچ اتفاقی نخواهد افتاد؛ بلکه در کنار 
دعا، همگان باید سعی کنند تا مشکل را برطرف 
کنیم. بسیاری از مردم اروپا و آمریکا، خانم و آقا 

فرقی ندارد، زمانی که برای پیاده روی به فضای باز 
می روند، با خودشان کیسه های نایلونی و گیره های 
بلندی همراه دارند که بدون اینکه به آنها بربخورد، 
زباله هایی چون ماسک، دستکش و.... را از روی 
زمین جمع آوری می کنند و این خیلی اتفاق خوبی 
است که مراقب باشیم و خودمان هم به وضعیت 

حال حاضر کمک کنیم.
 تک گویی گویندگان در دوبلاژ

این هنرمند پیشکسوت در بخشی دیگر از 
صحبت هایش درباره تک گویی گویندگان در واحد 
دوبلاژ به دلیل شرایط کرونایی و نبود تعامل صدا 
میان گویندگان بیان کرد: به نظرم چاره ای نیست 
و کار خوبی می کنند که رعایت می کنند. متاسفانه 
تا به حال کرونا کم کشته نداده است؛ بنابراین هر 
راهی که بشود سلامت مردم و هنرمندان حفظ 
شود، نباید از آن دریغ کرد. متاسفانه ما خیلی از 
هنرمندان عزیز و بزرگمان را به خاطر کرونا از دست 
دادیم که واقعا برای هنر کم کسی نبودند. اگر در 
تک گویی کارها، مشکلاتی هم پدید می آید اما 
اشکالی ندارد. باید اجازه دهیم زمان بگذرد و رعایت 
کنیم، چون کرونا یک اتفاق جهانی است که همه را 
درگیر کرده است. او همچنین در زمینه فعالیتش 
در حوزه دوبله و رادیو فت: همانطور که اشاره کردم 
مدت هاست دیگر در رادیو و دوبله فعالیتی ندارم. 
در حال حاضر فقط در منزلم از طریق اینستاگرام 
شاهنامه فردوسی را به طور شخصی می خوانم که 
خوشبختانه بینندگان خودش را داشته و مخاطبان 
کارم را دوست دارند. فردوسی کار بزرگی برایم 
است. این هنرمند در عین حال اظهارکرد: برای 
بازی در تلویزیون هم گاهی پیشنهادهایی می شود 
اما شرایطی دارند که برای من جالب نیست و 
دوست ندارم قبول کنم. اخیرا در سریال »خسوف« 
مازیار میری بازی داشتم که نقشم به تازگی در 
این مجموعه به پایان رسیده است. »خسوف« 
برای شبکه نمایش خانگی در حال ساخت است 
و بازیگرانی چون امین تارخ، فریبا خادمی  و دیگر 
هنرمندان در آن حضور داشتند. از کارکردن در این 
مجموعه لذت بردم و کار را دوست داشتم؛ چراکه 
همه چیز از قبیل رسیدگی و نظافت در شرایط 
کرونایی واقعا درست پیش رفت؛ ضمن اینکه نقشم 

هم در این کار خیلی متنوع و خوب بود.

آخرین اثر استاد فرهــاد فخرالدینی 
با عنوان »۷ اقلیم« به سفارش کمیسیون 
ملی یونسکو - ایران در آخرین مراحل 
تولید قرار دارد. حجت ا... ایوبی دبیرکل 
کمیسیون ملی یونسکو - ایران گفت: 
آخرین اثر استاد فرهاد فخرالدینی در 
زمینه تصنیف آثار ارکسترال، به سفارش 
کمیسیون ملی یونسکو در مراحل پایانی 
تولید قرار دارد. وی افزود: اثر مذکور با نام 
»۷ اقلیم« برای ارکستر سمفونیک، گروه 
کر، تکخوان و یک راوی تصنیف شده 
و شامل چندین پرده )موومان( است. 
ایوبی تصریح کرد: به مناسبت قرار گرفتن 
نام عطار نیشابوری در فهرست مشاهیر 
جهانی در سال ۲۰۲۱، ۷ اقلیم براساس 
داستان اصلی منظومه منطق الطیر عطار 
ساخته شده و به زودی توسط ارکستر 
سمفونی صدا و سیما مراحل ضبط آن 

آغاز خواهد شد.

 فخرالدینی »7  اقلیم« 
را می سازد

مجمــوعه  آثار علیرضا مشایخــی  
آهنگساز و موسیقیدان  شامل آثار 
فلوت و پیانوی او که از سال ۱۹۷۳ تا 
۲۰۲۰ ضبط، اجرا و انتشار داده شده، 
در آرژانتین اجرا خواهد شد. اولین 
کنسرت پروژه »ابسترکتوم« شنبه 
۱۸ سپتامبر برابر با ۲۷ شهریورماه در 
دوره سیزدهم ورلد فلوتس فستیوال 
در آرژانتین اجرا خواهد شد. این 
فستیوال به دلیل شرایط همه گیری 
کرونا امسال به صورت مجازی برگزار 
می شود. کنسرت دوم این پروژه نیز 
در تاریخ ۵ اکتبر امسال در سمپوزیوم 
موسیقی نو برزیل اجرا می شود. قطعه 
فلوت و پیانوی علیرضا مشایخی با 
نام »ابسترکتوم« اپوس ۳۰۰، یکی از 
قطعات این مجموعه است که توسط 
کلاریز کشاورز )نوازنده فلوت( و الگا 
کلیانکینا )نوازنده پیانو( در این پروژه 
اجرا می شود. سونات برای فلوت و 
پیانوی شماره یک )۱۹۷۳(، سونات 
برای فلوت و پیانوی شماره دو )۲۰۰۲(، 
سونات برای فلوت و پیانوی شماره 
سه )۲۰۰۷( و قطعه »ابسترکتوم« 
برای  مشایخی  علیرضا  اثر  آخرین 
آنسامبل فلوت و پیانو قطعات این 
مجموعه هستند. ضبط این مجموعه 
آثار زمستان ۲۰۲۱ به پایان رسیده 
و اکنون مراحل انتشار آن در حال 
سپری شدن است. به  این  ترتیب، آلبوم 
این آثار به زودی در ایران و سراسر دنیا 

قابل دسترسی خواهد بود.

اجرا آثار »مشایخی« 
در آرژانتین 

تـجسمـــی
ماجرای مجسمه سازی که کارمندی را رها کرد

 فرصت های  زندگی  هنری
هنرمند مجسمه ساز، معتقد است زندگی هنری به من 
فرصت و امکان این را می دهد که در طول شبانه روز تفکر 
بیشتری کنم و با افراد مختلفی ارتباط داشته باشم و با خلق 
اثر هنری، از لحظه لحظه زندگی لذت ببرم. بهمن چگینی با 
بیان اینکه »مجسمه سازشدن« یکی از مهم ترین تصمیم هایی 
بود که در زندگی گرفته است، گفت: به نظر من هر انسانی تنها 
یکبار فرصت زندگی کردن دارد و باید تلاشش را کند تا بهترین 
نوع زندگی را انتخاب کند و از خود اثری ماندگار بسازد. به نظر 
من، هنر چنین قابلیتی دارد و برای همین با همه دشواری هایی 
که ممکن است سر راه یک هنرمند باشد من زندگی هنری را بر 
زندگی ایستا و بی حرکت کارمندی برگزیدم و به نظرم بهترین 
انتخاب بوده است. وی بیان کرد: زندگی هنری به من فرصت و 
امکان این را می دهد که در طول شبانه روز تفکر بیشتری کنم و 
با افراد مختلفی ارتباط داشته باشم و با خلق اثر هنری، از لحظه 
لحظه زندگی لذت ببرم. با توجه به اینکه من با تکنیک های 
مختلفی کار می کنم و ایده های مختلفی برای خلق اثر هنری 
دارم، هر زمان به فراخور ایده، مدیومی که می توانم آن ایده 
را در آن اجر کنم، انتخاب می کنم و پس از آن دست به خلق 
اثر هنری می زنم و همین حس خوشایندتری از زندگی به من 
می دهد. این مجسمه ساز ادامه داد: من در دانشگاه در رشته 
مهندسی نرم افزار تحصیل  کرده بودم و کارمند سینما سوره 
بودم اما نه شغلم و نه رشته تحصیلی هیچ کدام آن چیزی نبود 
که می خواستم. از این رو تصمیم گرفتم که به دنبال علاقه ام 
بروم. کارم را رها و در کنکور هنر شرکت کردم و در رشته 

مجسمه سازی مشغول به تحصیل شدم.
 مجسمه ساختن با سنگ جذاب است

وی با اشاره به اولین سمپوزیوم مجسمه سازی که در آن 
شرکت کرده است، درباره ساخت مجسمه با متریال سنگ 
تصریح کرد: سال ۱۳۸۵ نخستین سمپوزیوم مجسمه سازی 
ایران در پارک چیتگر برگزار شد و در این سمپوزیوم تنها دو 
مجسمه ساز بودند که با تکنیک سنگ کار می کردند؛ علی 
جبار حسین مجسمه ساز عراقی و همایون ثابتی مطلق. 
آن زمان مجسمه سازهای ایرانی هنوز آن گونه که باید به 
تکنیک سنگ تسلط نداشتند و این تکنیک در ایران تا آن 
زمان کمتر مورد توجه قرار گرفته بود. در این سمپوزیوم من 
شانس این را داشتم که دستیار علی جبار حسین باشم و روش 
مجسمه سازی با سنگ را در این رویداد از او یاد بگیرم. مجسمه 
ساختن با سنگ برای من خیلی جذاب است؛ سنگ یکی از 
ماندگارترین متریال هایی است که در دل طبیعت وجود دارد 
و معلوم نیست که هر یک از سنگ هایی که در سمپوزیوم ها به 
مجسمه تبدیل می شوند، چند هزاره را پشت سر گذاشته اند 
و پس از این، چند هزاره دیگر به شکل مجسمه روی زمین به 
زندگی خود ادامه خواهند داد. منِ مجسمه ساز با تغییراتی 
که روی سنگ به وجود می آورم، به نوعی اثری از خودم برای 
انسان ها به یادگار می گذارم. چگینی خاطرنشان کرد: به 
عنوان یک هنرمند، ذهن من همواره در حال تفکر و تجزیه و 
تحلیل است و زمانی که مشغول به خلق اثر هنری می شوم، 
تمام چیزهایی که به نوعی ذهنم را درگیر خود کرده، در اثرم 
نمود پیدا می کند. امروزه با وجود شبکه های مجازی و تصاویر 
متعددی که در طول شبانه روز به سمت مخاطبان هجوم 
می آورد، وظیفه من هنرمند این است که اثری خلق کنم تا 
به عنوان تصویری مانا و تاثیرگذار بر روی ذهن مخاطبانم تأثیر 
بگذارد. این عضو انجمن هنرمندان مجسمه ساز ایران در پایان 
درباره اثر جدیدش گفت: یکی از سوژه هایی که سال هاست 
مشغول کارکردن روی آن هستم، دست است. در چندین 
سمپوزیومی که حضور داشته ام، مجسمه هایی با همین سوژه 
و با متریال های مختلف خلق کرده ام. تاکنون با سنگ معادن 
مختلف کار کرده ام و این برای نخستین بار است که با سنگ 
معدن چشمه جوش کار می کنم. این سنگ نرم و از بافت های 
زیبا و خوبی برخوردار است و زمانی که تراشیده می شود تبلور 
خاصی پیدا می کند و همین موضوع به زیبایی مجسمه کمک 

می کند.

خبــر
 چالش های اجرای 

یک مسابقه تلویزیونی 
مجری مسابقه »ایران« از چالش ها 
و ویژگی های اجرای این مسابقه 
تلویزیونی سخن گفت. سعید شیخ زاده 
درباره اجرای مسابقه »ایران« گفت: 
اجرای  سابقه  که  سال هاست  من 
مسابقه را دارم؛ زمانی که اجرای 
مسابقه ایران به من پیشنهاد شد، طراحی و شرایط مسابقه 
و حضور شرکت کنندگان به گونه ای بود که می توانستم 
خلاقیت داشته باشم و با سبک اجرای من همخوانی بسیاری 
داشت. البته به خاطر مسابقه »ایران« در سبک اجرای خودم 
تغییراتی هم ایجاد کردم. وی ادامه داد: تمام تلاشم را کردم 
تا بتوانم با مسابقه هماهنگ باشم و ارزش افزوده بیشتری را 
به حال وهوای مسابقه اضافه کنم. خداراشکر در مجموع این 
مسابقه با استقبال مخاطبان روبه رو شد و در فصل جدید هم 
تغییراتی داشته ایم. شیخ زاده عنوان کرد: بزرگترین چالشی 
که مسابقه »ایران« دارد، این است که هیجان مسابقه حفظ 
شود و در کنار آن بخش های گفت وگو و طنازی  را در مسابقه 
داشته باشیم. وی افزود: هدف ما این است مخاطب از دیدن 
مسابقه لذت ببرد؛ چرا که زمان مخاطبان برای ما بسیار 
ارزش دارد. شیخ زاده در پاسخ به این سوال که آیا برای 
محتوای برنامه نظرات شخصی خود را به گروه ایده پرداز 
پروژه بیان می کند یا خیر، توضیح داد: قطعا اگر ببینم در 
مسابقه به تغییراتی نیاز داریم و به اجرا ارتباط دارد، حتما 
پیشنهاد های خودم را در اتاق فکر و جلسات مطرح می کنم. 
در اتاق فکر مسابقه »ایران« همه پیشنهاد ها مطرح و برخی 
از آنها نیز با استقبال تمامی اعضا مواجه می شود. وی درباره 
فعالیت اخیر خود در حوزه دوبله هم اظهارکرد: در کنار 
اجرا دوبله هم انجام می دهم. به تازگی سریال »مظنون« 
را تمام کردم که مدیر دوبلاژ آن بودم. دوبله سریال ایرانی 
»جوانمردان« و سریال خارجی »لوپن« را نیز به زودی 

شروع خواهم کرد.

شمسی  فضل اللهی: 

دوبله  احساس  
می خواهد

کارگردان برنامه رادیویی »صبح 
جمعه با شما« از پخش مجدد این 
برنامه پس از مرخصی دو ماهه و از 
نیمه مهر خبر داد. ساجد قدوسیان،  
تهیه کننده، سردبیر و کارگردان 
»صبح جمعه با شما«  از اضافه شدن 
نویسندگان جدیــد به ایــن برنامه 
خبر داد و گفت: در این دو مـاه که 
به احترام ایام سوگواری برنامـــه 

نداشتیم بیکار نبودیم و بیشتر در 
راستای ترمیم گروه نویسندگان 
برنامه متمرکز بودیم و البته برخی 
به جمع نویسندگان برنامه اضافه 
شدند.  قدوسیان درباره چگونگی 
ضبط برنامه در شرایط کرونا نیز 
ابراز امیدواری کرد که از این پس 
همه گروه بتوانند به نحوی دورهم 
جمع شوند. این تهیه کننده افزود: 

از آنجا که تقریبا همه عوامل برنامه 
واکسینه شده اند امیدوارم با رعایت 
بهداشتی  شیوه نامه های  مستمر 
بتوانیم هنگام ضبط همه عوامل 
برنامه را کنار هم داشته باشیم. 
ولی درباره ضبط برنامه در حضور 
تماشاگران همچنان جای نگرانی 
وجود دارد. امیدواریم که به زودی 
و با همت مسئولان و مردم، همه 

کشور واکسینه شوند و بازهم امکان 
با حضور مخاطبان  برنامه  ضبط 
محقــق شود. »صبــح جمعـــه 
با شما« پس از مرخصی دو ماهه 
۱۶ مهرماه ۱۴۰۰ مصادف با اول ماه 
ربیع الاول و همزمان با روزجهانی 
کودک به تهیه کنندگی، سردبیری 
و کارگردانی ساجد قدوسیان ساعت 
۹ صبح از رادیوایران پخش می شود.

تهیه کننده »افرا« با بیان اینکه تا پایان پخش 
سریال، درگیر تدوین، موسیقی و صداگذاری کار 
هستند، گفت: به دلیل پخش یکباره »افرا«، کمی 
خودمان را به روز کردیم و اکنون هرشب به شکل 
قسمت به قسمت تدوین کار را پیش می بریم. 
محمدکامبیز دارابی توضیح داد: تصویربرداری کار 
مدتی است که به پایان رسیده است. ولی با توجه 
به اینکه قرار نبود پخش سریال در این تایم اتفاق 
بیفتد و طبق برنامه ریزی هایمان پیش بینی کرده 
بودیم به اندازه کافی برای تکمیل و پایان دادن 
به کار زمان داشته باشیم، اما ناگهان زمان پخش 
سریال طبق تصمیم تلویزیون جلو افتاد، به عبارتی 
به روز شدیم و با سرعت بیشتر، »افرا« را در نهایت 
به آنتن شبکه یک سیما رساندیم. وی ادامه داد: 
در حال حاضر همزمان با پخش »افرا«، کارهای 
تدوین، صداگذاری، موسیقی و اصلاح رنگ را 
به شکل قسمت به قسمت پیش می بریم و آماده 
می کنیم. البته کار تدوین مجموعه کمی جلوتر 
است، ولی بخشی از مراحل فنی و جزئیات، هرشب 
قبل از پخش سریال انجام می شود. در حال حاضر 
روایت قصه »افرا« به نیمه رسیده و با توجه به 
اینکه کارمان ۴۰ قسمتی است، با محاسبــه مــا 
و نمایش شش قسمت در هفته، تا اواخر مهرمــاه 
مشغول مسائل پخش خواهیم بود. تهیه کننده 
»افرا« درباره دشواری های کار در ایام کرونا در 
زمان تصویربرداری این مجموعه تصرح کرد: ما سال 

گذشته تصویربرداری »افرا« را آغاز کردیم و با توجه 
به اینکه گیلان هم یکی از قرمزترین شهرها در اوج 
کرونا بود کار برایمان سخت شد. از طرفی کارمان از 
تنوع لوکیشن برخوردار بود و قصه پرکاری داشتیم. 
با بازیگران فرعی و هنروران، زیاد کار داشتیم؛ 
بنابراین کار دشواری های خودش را داشت ولی تمام 
تلاشمان را کردیم تا با رعایت پروتکل های بهداشتی 
و همکاری گروه، کنترل کنیم و خداراشکر تا پایان 
کار کسی آسیبی ندید. دارابی همچنین خاطرنشان 
کرد: از سویی دیگر به دلیل اینکه با توجه به زمان 
قصه نمی خواستیم در »افرا« به بحث کرونا اشاره 
کنیم، هم به لحاظ بحث خطری که همواره عوامل 
را تهدید می کرد و هم به لحاظ اینکه باید دقت 
می کردیم تا در پلان هایمان ماسک دیده نشود، 
کار برایمان سخت تر شده بود. به عنوان مثال اگر 
رهگذری یا ماشینی عبور می کرد که ماسک داشتند 
باید خیلی کار را تکرار می کردیم تا کار خراب نشود، 
به دلیل اینکه اصلا زمان قصه ما به کرونا نمی خورد و 

ناگزیر نباید به آن می پرداختیم.
 به خطوط  قرمز  واقفیم

او همچنین درباره پرداخـــت به موضـــوع 
محیــط زیست در »افرا« و اینکه با توجـــه به 
حساسیت های این بخش به لحاظ پرداخت و 
ممیزی های احتمالی به مشکلی برنخوردید؟ بیان 
کرد: به هرحال در هرکاری یکسری خطوط قرمز و 
چهارچوب هایی وجود دارد که باید رعایت شود و 

در پروژه ما هم به طور طبیعی تا حدی وجود دارد. 
ضمن اینکه همه ما تهیه کنندگان و کارگردانان هم 
طبعا به این موارد واقفیم. با این وجود، آنچه که باید 
در قصه »افرا« و مسائل مبتلا به محیط زیست و 
قشر زحمتکش و متعهد محیط بان پرداخته می شد 
و مورد نظر ما بود، خوشبختانه انجام شد؛ البته به 
شکل دراماتیک و نه گل درشت و امیدوارم فایده 
داشته باشد و گامی سازنده در حل این مشکلات و 
آگاه سازی بیشتر مردم تلقی شود. تهیه کننده »افرا« 
گفت: امیدوارم این سریال به شکل خوبی دیده شود 
و بینندگان از کار رضایت داشته باشند؛ چراکه واقعا 
برایش زحمت کشیده ایم و کل کار در شهرستان 
گرفته شده است که مشخصا دشواری های خاص 
خود را در جریان تولید دارد. در هر حال امیدوارم 
تاثیرش برای بینندگان رضایت بخش باشد. او در 
پایان درباره سریالی کمدی که پیشتر گفته می شد 
قرار است به تهیه کنندگی او و کارگردانی احمد 
کاوری در شبکه نمایش خانگی به تولید برسد، 
اعلام کرد: صحبت هایی مقدماتی برای پروژه ای که 
گفتید انجام شده بود که مربوط می شود به یکی دو 
سال قبل و بحث و جلساتی هم در این زمینه صورت 
گرفت اما فعلا منتفی شده است و در حال حاضر 

تصمیمی برای تولید آن نداریم.
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a r m a n m e l i . i r

فیلم »گشت ارشاد۳« به کارگردانی 
سعید سهیلـــی آماده نمایش شده 
و سازندگان فیلم قصد دارند فیلم را 
قبل از برگزاری جشنواره فیلم فجر 
در بهمن ماه اکران کنند. فیلم »گشت 
ارشاد۳« به کارگردانی سعید سهیلی 
سازندگان  و  شده  نمایش  آماده 
فیلم قصد دارند با توجه به روند 
واکسیناسیون و احتمال بازگشایی 
کامل سالن های سینما در ماه های 
آینده، فیلم »گشت ارشاد۳« را قبل از 
برگزاری جشنواره فیلم فجر در بهمن 
ماه اکران کنند. فیلم سینمایی »گشت 
ارشاد« در سال ۹۱ و »گشت ارشاد۲« 
در سال ۹۵ ساخته شد. ساعد سهیلی، 
پولاد کیمیایی، بهنام بانی، میرطاهر 
مظلومی، نازنین کیوانی، مبینا رحمتی، 
اسدا... منجزی، امیر محاسبتی، اشکان 
عقیلی، مهدی دانایی فرد، علیرضا 
خواجه نیا و امیر جعفری گروه بازیگران 

»گشت ارشاد۳« را تشکیل می دهند.

»گشت ارشاد۳« به 
سینماها می آید

با  واکسیناسیون  عوامل

»صبحجمعهباشما«بهآنتنبازمیگردد

تهیه کننده  »افرا«: 

خودمان را  به روز کردیم


